
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. januar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 479 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 479:  

”Vil ministeren indhente en udtalelse fra Organisationen af Lægevidenskabelige Sel-

skaber (LVS) om behandlingen af ME-patienter og sende udtalelsen til udvalget ledsa-

get af ministerens kommentarer til udtalelsen?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for min besvarelse indhentet en udtalelse fra Organisationen af Læge-

videnskabelige Selskaber (LVS), som fremgår af vedlagte bilag. 

 

Organisationen af Lægevidenskabelige Selskaber italesætter blandt andet, at der sta-

dig ŵaŶgler et tilstrækkeligt videŶsgruŶdlag oŵ ME’s sygdoŵsŵekaŶisŵer og be-
handling.  

 

Jeg er meget enig med LVS i, at vi kunne ønske os et bedre vidensgrundlag om ME. 

Det ændrer dog ikke på, at det er vigtigt, at vi stadig gør alt, hvad vi kan for at sikre 

patienter med ME en bedre behandling. Derfor er jeg også glad for, at der allerede er 

taget en række initiativer for at følge op på vedtagelsesteksten V 82 (2018-19, 1. sam-

ling). 
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